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Til bestyrelsen i Handbjerg Kystbeskyttelseslag 
  
FORSLAG NR. 1 
 
Hermed fremsendes forslag til behandling på førstkommende generalforsamling: 
  
Udvidelse af laget mød øst med 1 eller 2 matrikler og etablering af sort granitsikring som på resten af anlægget. 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
  
FORSLAG NR. 2 
 
Hermed fremsættes forslag om følgende tilføjelser til lagets vedtægter: 
  
Det foreslås at generalforsamlingen beslutter at laget skal sigte mod at have en egenkapital på 50.000 til at imødegå 
løsning af akutte problemer som kan løses indenfor bestyrelsens fuldmagt. 
Skulle der opstå akutte behov ud over egenkapitalen, plejer det ikke at være et problem for laget at optage lån. 
Dette bør fremgå af lagets vedtægter. 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 
FORSLAG NR. 3 
For dispositioner foretaget af bestyrelsen, indenfor bestyrelsen ved nærværende vedtægter givne bemyndigelser eller i 
henhold til særlig bemyndigelse efter generalforsamlingsbeslutning, hæfter foreningen. 
  
Præcisering af at det er foreningen som hæfter for bestyrelsens beslutninger, således at bestyrelsen kan handle frit og 
uden bekymringer for personligt ansvar. 
Tilsvarende vil handlinger som rækker ud over bestyrelsens bemyndigelse på generalforsamling eller ifølge 
vedtægterne, ikke være noget medlemmerne skal hæfte for. En præcisering vil sikre en mere forsvarlig og lovlig ledelse 
af laget. 
Ledelsen af laget har gentagende gange ”glemt” at indhente flere tilbud på store anlægsarbejder, eller at indhente flere 
priser på finansiering, med en mere tydelige definition af forventningerne og spillerummet for bestyrelsens arbejde, må 
det forventes at kvaliteten løftes. I modsat fald, bliver det ikke medlemmernes økonomiske hovedpine. 
  
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
  
FORSLAG NR. 4 
 
Ved ethvert anlægsarbejde, renovering, udbygning, ændring eller andet af lagets kystbeskyttelsesanlæg, indhentes 
forinden arbejdets bestilling, tilladelse fra den kompetente myndighed. 
  
Bestyrelsen har gentagende gange fået udført ulovlige projekter. Det er historisk lykkedes at få bevilget tilladelser 
efterfølgende, men det er som at spille russisk roulette med lagets medlemmers penge, da en ulovlig udført sikring kan 
være meget dyr at fjerne når der ikke gives tilladelse efterfølgende. 
* Bestyrelsen fremførte i 2020 på GF fejlagtigt at man ikke har fået udført ulovligt arbejdet. Dette er misinformation 
og løgn fra bestyrelsens side. Når man søger om / evt. får en lovliggørende tilladelse som det tidligere er sket, så er 
det fordi man har lavet noget ulovligt. 
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At laget (og bestyrelsen) så frem til nu, har været ekstrem heldig at få tilgivelse er en meget farlig måde at drive 
”forretning” på og det gør under INGEN omstændigheder bliver de menige medlemmers ansvar, da ingen af de menige 
medlemmer har mulighed for at påvirke bestyrelsens ulovlige dispositioner. 
  
Den frem til nu praktiserede administration er uansvarlig og bør være ansvarspådragende for bestyrelsens medlemmer i 
tilfælde af at sådanne ulovlige beslutninger koster laget penge. Med den foreslåede tilføjelse til lagets vedtægter, sikres 
bestyrelsen og medlemmerne langt bedre end i dag. 
  
Hvis man ikke ønsker denne præcisering i lagets vedtægter, så har man tilsyneladende intet ønske om at laget skal 
drives efter gældende lovgivning og er tilsyneladende også villig til at betale for bestyrelsens klare fejl og mangler. 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
  
FORSLAG NR. 5 
 
Jeg skal hermed fremsætte forslag om, at lave tilføjelser til vedtægterne, forretningsorden eller på anden måde, sikres 
at der laves konkrete procedurer for bestyrelsens behandling af optagelse og håndtering af lån. 
  
Ved optagelse af lån, indhenter bestyrelsen tilbud fra minimum 2 mindre banker/sparekasser samt 1 af Danmarks 6 
største banker, også gerne en alternativ finansieringsform. 
  
Har kreditfaciliteter en løbetid på 3 år eller længere, indhentes nye tilbud mindst hvert 2. år efter optagelsen af lån. 
  
Det er et tillidshverv at administrere de mange medlemmers penge og det ser historisk ud som om der kunne være 
opnået billigere finansiering. Under alle omstændigheder er det vigtigt for medlemmerne at det sikres at bestyrelsen 
agerer professionelt og varetager de enkelte medlemmers interesser fremadrettet. 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
  
FORSLAG NR. 6 
 
Der tilføjes en beløbsgrænse for beslutninger der kan tages af bestyrelsen, således at investeringer som overstiger dette 
beløb, kræver godkendelse på en ordinær eller ekstraordinær generalforsamling. 
Forslagets konkrete ordlyd kan fastlægges af generalforsamlingen, beløbsgrænsen ligeså, jeg vil foreslå beløbsgrænsen 
som værende 50.000 DKK og formuleringen kan være. ”Ved dispositioner hvor den økonomiske værdi overstiger xxxx, 
kræves godkendelse på en generalforsamling.” 
  
Ovenstående forslag, vil sikre medlemmer og bestyrelsen, idet bestyrelsen ikke risiker at udføre arbejde medlemmerne 
ikke ønsker, ligesom medlemmernes penge ikke risikerer at blive anvendt på noget medlemmerne ikke ønsker, med 
mindre laget lovgivningsmæssigt eller af tilsynsmyndigheder er pålagt at anvende midler til formålet. 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
  
FORSLAG NR. 7 
 
Hermed fremsættes forslag om tilføjelse til vedtægterne eller bestyrelsens forretningsorden: 
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Bestyrelsen holder via lagets hjemmeside, medlemmerne løbende opdateret om planlagt arbejder på anlægget, 
omfang, tidsplan samt priser fra de entreprenører der har givet tilbud på arbejderne, evt. alene navn og pris fra den som 
har vundet opgaven, samt oplysning om hvad prisen var fra de 2 andre der er forespurgt om tilbud på opgaven, uden 
navns nævnelse. 
  
Med løbende menes min. hver 3. måned dog hver gang der sker bestilling af arbejde eller andre hændelser som påvirker 
lagets økonomi over en bagatelgrænse på f.eks. 10.000,- 
  
I praksis holder bestyrelsen meget få møder så selv med rettidigt offentliggjorte referater fra møderne, får vi som 
medlemmer, reelt ingen brugbar information omkring lagets økonomiske tilstand eller retning mellem 
generalforsamlingerne. Ligeledes nægter bestyrelsen at besvare på økonomisk relaterede spørgsmål vedr. projekter i 
løbet af året, hvorfor medlemmernes penge svæver i det uvisse. 
  
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 
FORSLAG NR. 8 
 
Hermed fremsættes forslag om følgende ændringer til lagets vedtægter: 
  
Nuværende: (I henhold til tidligere beslutning, men fremgår fortsat ikke af vedtægterne på lagets hjemmeside) 
Referat udsendes senest 14 dage efter hvert bestyrelsesmøde til de medlemmer som har oplyst e-mailadresse. 
  
Forslag til ændring: 
Referat offentliggøres senest 6 dage efter hvert bestyrelsesmøde på lagets hjemmeside. 
Referat fra generalforsamling offentliggøres ligeledes senest 6 dage efter enhver generalforsamling. 
  
Såfremt ovenstående ikke kan vedtages, fremsættes alternativt forslag: 
Referat offentliggøres med et af generalforsamlingen valgt antal dage under 14, efter møder vedr. laget. 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
  
FORSLAG NR. 9 
 
Vedtægternes formulering i §12 omkring hvem der må opstille folk til bestyrelsen bør præciseres, således at det fremgår 
at ethvert medlem af foreningen kan opstille medlemmer til bestyrelsen. 
Den nuværende formulering er uklar omkring hvem der er berettiget til at opstille kandidater til bestyrelsen. 
  
Ifølge referatet fra generalforsamlingen i 2019, må alle medlemmer opstille medlemmer til bestyrelsen. 
Dette bør fremgå klart af vedtægternes formulering, det gør det ikke i de offentliggjorte vedtægter. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
  
FORSLAG NR. 10 
 
Forslag til ændring af §6 stk. 3: 
Fristen for indgivelse af forslag til behandling på den ordinære generalforsamling ændres til 1. maj fra 1. april. 
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Det er meget normalt med 4 ugers frist i forhold til indgivelse af forslag til behandling på generalforsamlinger. 4 uger 
sikrer bestyrelsen god tid til at lave indkaldelser m.v. en frist på næsten 9 uger som i dag, kan skade den demokratiske 
proces, da hændelser sket mellem 1. april og 1. maj, ikke kan behandles i indeværende år men forsinkes ét år for de 
medlemmer som måtte have input til foreningens virke. Ligeledes kan udefra kommende ændringer ej heller behandles 
med den lange frist. 
  
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
  
FORSLAG NR. 11 
 
Ændring af §2, således at laget udvider lagets dækningsområde med én eller to matrikler mod øst. 
Efter vedtagelse kan den / de berørte ejere anmodes om stillingtagen til om de ønsker sikring med norsk granit i 
mængde og udformning som i det eksisterende anlæg. 
  
Der ændres formulering omkring lagets dækningsområde, således som det er sket flere gange tidligere i lagets historie. 
  
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
  
FORSLAG NR. 12 
 
Ændring af §14 
Nuværende: ”Alle lagets medlemmer er valgbare og pligtige at modtaget valg, medmindre sygdom, bortrejse eller 
anden rimelig grund forhindrer varetagelse af hvervet” 
  
Forslag til ny formulering: 
”Alle lagets medlemmer er valgbare og pligtige at modtaget valg, medmindre sygdom, bortrejse eller anden rimelig 
grund forhindrer varetagelse af hvervet. Ægtefæller til medlemmer samt ikke medlemmer af laget, kan også vælges til 
bestyrelsen, men kan kun opstilles efter skriftligt tilsagn fra den opstillede” 
  
Med ændringen får vi mulighed for at samboende / ægtefæller som ikke står på skødet til en ejendom, kan deltage i 
bestyrelsen, ligesom vi får mulighed for at indsætte personer med specielle kompetencer i bestyrelsen og dermed højne 
kvaliteten indenfor udvalgte områder. 
  
  

 


